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  PROTOKÓŁ Nr 5/2018 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 czerwca 2018 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 8.30 – 11.15. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- - BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

Nieobecna - TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

– radny JERZY CHILKIEWICZ przywitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący 

porządek posiedzenia, jaki radni wcześniej otrzymali.. Aktualizacja porządku posiedzenia 

została zaakceptowana jednomyślnie.    

 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XXXIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 

dzień 29 czerwca 2018 r.: 
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a) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu 

Gminy Bielsk Podlaski za 2017 rok i I kwartał 2018 r.; 

b) Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2017 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium 

za 2017 rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2018-20125; 

e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

f) Projekt uchwały w sprawie  ustalenia trybu postepowania o udzielenie pomocy 

finansowej w formie dotacji spółce wodnej; 

g) Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłat do 1 m3 wody oraz 1 m3 odprowadzanych 

ścieków; 

h) Projekt uchwały w sprawie ustalenia na terenie Gminy Bielsk Podlaski maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 

miejscu sprzedaży oraz poza miejscem sprzedaży; 

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny od Gminy Orla; 

j) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (Pilipki); 

k) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (Deniski); 

l) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski (Bańki, Rajsk); 

m) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (Deniski); 

n) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski; 

 

2. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a  
Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 

Bielsk Podlaski za 2017 r. i I półrocze 2018 r. stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Uzgodniono, że informacja zostanie na sesji Rady Gminy odczytana przez radnego 

STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO – Prezesa Oddziału Gminnego Związku OSP RP. 

Do przedłożonej przez Policję informacji radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2017 

rok - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

Do przedłożonego sprawozdania uwag i pytań nie zgłoszono.   

 

Do pkt 1c)  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 2017 

rok oraz uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z 

dnia 8 maja 2018 r. wyrażającą pozytywną opinię o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną  

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium - stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 
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Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2018-2025 - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Wniosek w 

tej sprawie przedstawiła Pani NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy.   

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok - 

stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA. Poinformowała, że w załączniku „inwestycyjnym” (poz.5) zostanie 

zmieniona nazwa zadania, która będzie brzmiała: „Przebudowa drogi gminnej na działkach nr 

ew. 262/1, 286/1, 374 we wsi Lewki”. W materiałach przesłanych radnym należy taką 

poprawkę nanieść. Kwota dot. realizacji zadania nie ulega zmianie. Szczegóły tej inwestycji 

(przebieg drogi) przedstawił, poproszony na posiedzenie komisji, Kierownik Referatu 

Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – WŁODZIMIERZ PARFIENIUK. Poinformował, 

że będzie przebudowana droga po obu stronach wsi, gdzie teren jest zabudowany. Dodatkowo 

powiedział o wcześniejszych problemach z uzyskaniem pozwolenia na przebudowę z uwagi 

na zbyt wąski pas drogowy.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zapytał o szanse na budowę  

świetlicy wiejskiej w Kotłach. Wójt Gminy RAISA RAJECKA potwierdziła, że inwestycja 

będzie realizowana, a budowa może ruszyć nawet latem br. Na razie inwestycja jest na etapie 

przetargu. Pani Wójt przypomniała, że dwukrotnie przepadły środki z PROW-u na 

dofinansowanie zadania z powodu protestów wnoszonych przez mieszkankę wsi Kotły.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał o pierwotny przewidywany koszt remontu 

remizy OSP w Hołodach i zapytał, dlaczego teraz koszt inwestycji jest zwiększany ? 

Pani Wójt przypomniała, że zakładany koszt realizacji inwestycji wynosił ok. 200 tys. zł, ale 

w 2017 roku środków w budżecie było za mało. Po przetargu było już wszystko zgodnie z 

projektem. Termin zakończenia inwestycji przewiduje się na dzień 20 lipca br.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI potwierdził, że nie jest 

to zwiększenie, lecz uzupełnienie środków do wartości kosztorysu. Zaznaczył również, że 

drożeją materiały budowlane, budynek był stawiany w czynie społecznym wiele lat temu, 

jego powierzchnia jest duża, a zły stan techniczny wymagał podjęcia decyzji o remoncie, więc 

pieniądze na to zadanie są potrzebne. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że OSP Hołody jest jednostką wchodzącą do 

Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego, a jej położenie w pobliżu miasta powoduje, że 

jest często wzywana do akcji gaśniczo-ratunkowych. Inne remizy były już remontowane. 

Poinformowała również, że są czynione starania o pozyskanie funduszy na remont budynku 

OSP w Pasynkach (26.000 zł). W budynku pojawiła się wilgoć. Jest również szansa na 

pozyskanie14.000 zł na remont remizy w Ploskach. W obu budynkach należy zrobić toalety, 

ponieważ Remizy OSP w Pasynkach i Ploskach są jednocześnie lokalami wyborczymi, więc 

należy zapewnić odpowiedni standard w tych obiektach. W międzyczasie Pani Wójt omówiła 

zasady obowiązujące  przy organizowaniu przetargu i poprosiła pracownika Urzędu Gminy – 

Pana PIOTRA HRYNIEWICKIEGO o przyniesienie i omówienie dokumentacji 

kosztorysowej OSP Hołody. Poinformował, że kosztorys inwestorski wynosił 502.183,10 zł 

netto. Pani Wójt dodała, że do przetargu przyjęto kwotę 197.710,- zł, ponieważ zawsze 

liczymy na to, że po przetargu będzie mniejszy koszt.  
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Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że 

kosztorys był trzykrotnie wyższy od kwoty przyjętej do przetargu, zaznaczył, że jego zdaniem 

w budżecie należało ująć kwotę równą wartości kosztorysowej. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że pieniądze nie 

wzięły się znikąd. Aby je zapewnić, zrezygnowaliśmy m.in. z remontu Sali konferencyjnej. 

Pani Wójt powtórzyła, że doświadczenie wskazuje, że po przetargu wartość inwestycji bardzo 

często jest dużo mniejsza od kosztorysowej, stąd takie działanie, podobnie zresztą, jak w 

innych samorządach.  

Do przedłożonego projektu uchwały więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

  

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania o 

udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej - stanowi Załącznik Nr 10  do 

protokołu.  

Wniosek przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Poinformowała, że 

poprzednio przyjęta przez Radę Gminy uchwała została w ramach nadzoru  zakwestionowana 

z uwagi na nieaktualną podstawę prawną i uwagi co do niektórych zapisów. Podobna sytuacja 

jest też w innych samorządach, gdzie uchwały również są poprawiane. Wyjaśniła, że kwota 

dotacji przyznawana spółce wodnej musi być uzależniona od określonych kryteriów.  

Przy okazji omawiania treści projektu uchwały, radni poruszyli inne bieżące sprawy związane 

z odwodnieniem i zakresem prac wykonywanych przez spółkę wodną.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poruszył temat remontowanego 

odcinka drogi na pograniczu gruntów Haćki – Hryniewicze Małe, gdzie był wymieniany 

kolektor. Jest to niecka, gdzie z górki pod stację CPN zlewała się woda. Ustalono z 

pracownikami Urzędu Gminy, że to miejsce będzie obsypane  grubym dobrze 

przepuszczającym żwirem, natomiast przywieziono piasek, który po pewnym czasie z 

pewnością zostanie wypłukany. O wyjaśnienie sprawy, Pani Wójt poprosiła pracownika 

Referatu IGK – Pana ANDRZEJA TARASIUKA. Poinformował, że grube kruszywo zostanie 

przywiezione, natomiast wysypanie piachu było działaniem celowym. Zastosowanie warstwy 

piachu, a dopiero potem warstwy grubego kruszywa zapewni dobrą przepuszczalność wody. 

Te prace zostaną wykonane po zbiorach plonów. Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła 

uwagę, że radni nie powinni takich rzeczy ustalać w terenie bez Wójta. Można wcześniej 

zadzwonić i zgłosić problem. Zobowiązała również pracowników do informowania o tego 

rodzaju ustaleniach.  Radny zapytał również o możliwości pozyskania pieniędzy na remont 

drogi w ramach rekultywacji. Wspomniana droga ma szerokość 6 metrów i mnóstwo 

rolników z niej korzysta. Pani Wójt wyjaśniła, że środki pomocowe na rekultywację są 

przewidziane jedynie na drogi polne, a nie na publiczne. Na terenie gminy 800 km dróg 

polnych zostało przekształconych na drogi publiczne, stąd gmina nie płaci podatku. Drogę 

taką można naprawić, ale nie można jej poszerzyć. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zgłosił przypadek spływu z pól wody na teren 

gospodarstwa jednego z mieszkańców (w pobliżu obory). Spółka wodna nie ma możliwości 

zrobić odprowadzenia wody w tym miejscu. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

powiedział, że w opisanym miejscu jest takie naturalne ukształtowanie terenu. Mieszkaniec 

wsi budując oborę w tym miejscu naruszył naturalny spływ wody. Inwestycja być może 

została źle zaplanowana technicznie. W tej sytuacji należy podnieść teren i zrobić spadek. 

Gmina nie może tego wykonać, bo jest to teren prywatny. Radny powiedział, że podobny 

problem został rozwiązany w Truskach przez gminę poprzez budowę rowu odpływowego. 

ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że w Skrzypkach Dużych jest rów odpływowy, ale w tym 

przypadku chodzi o to, że woda została zatrzymana przez wybudowanie gnojowni.  

Radny JERZY ONACIK mówiąc o potrzebie odwodnienia w Augustowie, powiedział, że 

mieszkańcy mieli się zgłaszać po transport do Pana ANDRZEJA TARASIUKA, ten jednak 
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nie podejmuje decyzji i odsyła do Pana PARFIENIUKA. Przypomniał, że półtora roku temu 

przekazał do gminy zgłoszenie o załamanym przepuście na drodze przebiegającej przy szkole 

w Augustowie. W przypadku zablokowania ulicy Brańskiej, TIRy są kierowane na objazd 

właśnie przez tą drogę, co bardzo niszczy jej nawierzchnię. Gmina udzieliła informacji, że 

prace przy wymianie przepustu będą trwać 3 dni, radny zadeklarował naprawę przepustu w 

ciągu jednego dnia, pod warunkiem, że gmina dostarczy rurę na przepust.  

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaznaczył, że nie należy deklarować ze strony Urzędu 

Gminy  czegoś, co nie jest w stanie wykonać. Obecny na posiedzeniu Kierownik Referatu 

WŁODZIMIERZ PARFIENIUK zaznaczył, że temat zgłoszono w marcu br., a nie półtora 

roku temu. Powiedział, że radny został poinformowany o tym, że na bieżąco nie jest w stanie 

tych prac wykonać, radny natomiast przekazał, że pójdzie z tym zgłoszeniem do Wójta na 

skargę.  

Radny JERZY ONACIK powiedział, że mieszkańcy wsi ciągle pytają, kiedy przepust 

zostanie naprawiony. Dodał, że droga przy szkole jest bardzo potrzebna, ma szerokość 9 

metrów i często jest użytkowana. Wyraził zdziwienie, dlaczego ze wszystkimi sprawami 

należy zgłaszać się do Wójta ? 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI mówił o zgłoszonej i 

zaakceptowanej przez Kierownika prośbie dotyczącej przeniesienia w Hryniewiczach Małych 

trzech lamp ulicznych z miejsc zakrzaczonych, na drugą stronę ulicy, gdzie w pełni 

spełniałyby swoją rolę. Okazało się jednak, że lampy nie zostaną przeniesione, bo obowiązuje 

zasada oświetlenia ulicy po jednej stronie, zaproponowano, aby mieszkańcy we własnym 

zakresie przycięli konary drzew zasłaniające lampy. 

Pani Wójt powiedziała, że prace nad oświetleniem ulicznym w gminie trwają od 3 lat, a o 

takim zgłoszeniu nie słyszała. Podkreśliła, że oświetlenie ma oświetlać drogę, a nie posesje.  

Radny podczas uroczystości święcenia wody w Hryniewiczach Małych również nie 

wspomniał o tym temacie. Dodała, że przycinkę gałęzi powinien zrobić właściciel lub Powiat. 

Na zmiany w projekcie oświetlenia jest już za późno. Kierownik Referatu WŁODZIMIERZ 

PARFIENIUK mówił, że była inna koncepcja, na wniosek radnego ustalono lokalizację lamp 

w konkretnym miejscu, wówczas projekt był zgodny. Radny Borowski potwierdził, ale miały 

one być po drugiej stronie ulicy.  

Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK zwrócił uwagę, że uzgodnienia projektów na etapie 

roboczym powinny być podpisywane, jak każdy dokument. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zaproponowała przełożenie dyskusji na temat organizacji 

pracy w Referacie IGK na termin późniejszy. Póki co, powiedziała, że zgłoszenia potrzeby 

wykonania określonych prac w sołectwach należy zgłaszać do Pana A. Tarasiuka, który wraz 

z kierownikiem referatu ustala, które z tych zadań jest pilniejsze. Wójt nie jest w stanie 

jednocześnie nad wszystkim zapanować, od tego są pracownicy i kierownicy. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI przyznał, że takie rzeczy powinny być w kompetencji 

Pana Tarasiuka i Pana Parfieniuka. Chodzi tylko o to, by zapisane przez nich zlecenia były 

realizowane. W tym miejscu przypomniał o  naprawieniu zjazdu we wsi Bolesty.  

ANDRZEJ TARASIUK – pracownik Ref. IGK wyjaśnił, że w pierwszej kolejności sprzęt jest 

wysyłany tam, gdzie są połamane przepusty i grozi zalaniem, np., w wyniku awarii. 

Powiedział, że ogromne podziękowania należą się mieszkańcom Parcewa, którzy bardzo 

aktywnie włączyli się do prac przy naprawie drogi, a pracę gminnej równiarki wspomagało 7 

ciągników rolników z Parcewa. Wstępnie ustalono, że w taki sposób zostanie uporządkowany 

kolejny teren w tej miejscowości. Dobra współpraca była również prowadzona z radnym 

Andrzejem Borowskim w Hryniewiczach Małych, a w ub. roku w Knorydach swojego 

sprzętu użyczył radny Mikołąj Car. Zaznaczył przy tym, że mieszkańcy gminy nie szanują 

dróg jeżdżąc po nich dużym sprzętem, zwłaszcza w okresie roztopów, gdy nawierzchnia drogi 

jest miękka.  
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Radny JERZY ONACIK przypomniał, że przekazane przez niego zgłoszenie również 

dotyczyło załamanego przepustu. pani Wójt zadeklarowała, że przepust ten zostanie 

naprawiony.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że sam był 

zdumiony efektem wspólnej pracy gminy i mieszkańców Parcewa. Przez 2 dni naprawiono 

wszystkie drogi potrzebne mieszkańcom wsi. Z kolei radny MIKOŁAJ CAR z przykrością 

powiedział, że jakiś czas temu zaangażował się w naprawę 5-kilometrowego odcinka drogi, a 

mieszkańcy Knoryd nawet mu za to nie podziękowali. Przewodniczący Rady Gminy 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że w Nałogach mieszkańcy również 

pomagali przy takich robotach, ale we wsi nie ma tylu ciągników. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił uwagę, na zjawisko przestawiania przez 

mieszkańców palików umieszczanych w gruncie po okazaniu drogi. 

Innych uwag nie zgłoszono, projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu 

postepowania o udzielenie pomocy finansowe j w formie dotacji spółce wodnej 

zaopiniowano pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłat do 1m3 wody 

oraz 1 m3 odprowadzanych ścieków - stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu. 

Wniosek przedstawiła RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. 

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący uchwały w sprawie ustalenia na terenie gminy Bielsk 

Podlaski maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia w miejscu sprzedaży oraz poza miejscem sprzedaży - stanowi Załącznik Nr 12  

do protokołu.  Treść wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

Do przedłożonego projektu uchwały innych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1i)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia  darowizny od gminy Orla w postaci  

nieruchomości oznaczonej numerami ewidencyjnymi 34/2 o pow. 4,5350 ha i 34/4 o pow. 

2,4301 ha położonych w obrębie gruntów wsi Krzywa - stanowi Załącznik Nr 13  do 

protokołu. Treść wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1j)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi PILIPKI 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 322 o pow. 0,23 ha  - stanowi Załącznik Nr 14  do 

protokołu. Treść wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1k)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi DENISKI, 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 674 o pow. 1,83 ha  - stanowi Załącznik Nr 15  do 

protokołu. Treść wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 
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Do pkt 1l)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi BAŃKI, 

oznaczonych numerami ewidencyjnymi: 81, 85, 96/1 i obrębie  gruntów wsi RAJSK, 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 907 - stanowi Załącznik Nr 16  do protokołu. Treść 

wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Dodał, że na każdą z 

wymienionych działek będzie organizowany odrębny przetarg. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1m)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi DENISKI, 

oznaczonych numerem ewidencyjnym 286/2 o pow. 0,0725 ha - stanowi Załącznik Nr 17  do 

protokołu. Treść wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

Radny JERZY ONACIK zapytał, czy gmina ma wyłączność na sprzedaż nieruchomości ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że są 2 rodzaje własności: własność gminy 

(sołectwo jest informowane o sprzedaży) oraz mienie, na którego sprzedaż jest wymagana 

zgoda sołectwa. Dochody ze sprzedaży nieruchomości wpływają do budżetu gminy. Dodała, 

że w przypadku Baniek jest inna sytuacja, ponieważ sprzedawane działki należą do spadku po 

zmarłym  mieszkańcu wsi Bańki, więc część pieniędzy ze sprzedaży zostanie przeznaczona na 

remont świetlicy we wsi. Podobnie, pieniądze ze sprzedaży lasu we wsi Nałogi zostaną 

przeznaczone na budowę placu zabaw we wsi. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1n)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski - stanowi Załącznik Nr 18  do protokołu.  Pani Wójt przedstawiła wniosek w tej 

sprawie informując, że zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w 

sprawie wynagradzania pracowników samorządowych, od 1 lipca 2018 r. maksymalny 

poziom wynagrodzenia zasadniczego wójta w gminie do 15 tys. mieszkańców, został 

obniżony do kwoty 4.700 zł. Przepisy tegoż rozporządzenia zmniejszyły również 

wynagrodzenie Zastępcy Wójta, nie zmieniono natomiast Skarbnikowi Gminy. Przedłożony 

radnym projekt uchwały przewiduje zmniejszenie wynagrodzenia zgodnie z rozporządzeniem, 

jednak z zastosowaniem 3 miesięcznego okresu wypowiedzenia zgodnie z Kodeksem Pracy, 

który, zdaniem prawników, należy stosować do wszystkich pracowników, w tym również 

Wójtów. Oznacza to, że wynagrodzenie Wójta Gminy Bielsk Podlaski zostanie obniżone z 

dniem 1 października 2018 r. Dokładne uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Radca 

Prawny – JAN WOŁOSOWICZ. Zwrócił uwagę, że przepisy rozporządzenia nie zawierają 

przepisów przejściowych, nie ma co do tego wątpliwości, że taką uchwałę trzeba podjąć, ale 

należy wskazać termin wejścia w życie w taki sposób, aby nie naruszyć uprawnień 

pracowniczych. Wojewoda ma 30 dni na rozstrzygnięcie nadzorcze, jeśli uzna, że przyjęta 

uchwała ma wady prawne. Zaproponował dodatkowo zmienić treść § 3 ust. 2 w następujący 

sposób: „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 października 2018 r. z uwagi na konieczność 

zachowania okresu uprzedzenia równego 3-miesięcznemu okresowi wypowiedzenia 

warunków płacy”. 

Pani Wójt zwróciła się do radnych o wprowadzenie projektu uchwały do porządku 

obrad najbliższej sesji jako pkt 7 i jej przyjęcie w zaproponowanym brzmieniu. 

Poinformowała, że niektóre samorządy takich uchwał nie podejmują, ale zdaniem Pani Wójt 

należy postępować zgodnie z prawem. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał o nowy harmonogram odbioru odpadów, czy będą 

komisje suszowe oraz zasugerował sprawdzenie sprawności hydrantów. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że w 

Nałogach często w sobotnie popołudnia brakuje wody. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że aktualny harmonogram odbioru odpadów 

doręczy MPO, które wygrało przetarg na odbiór odpadów w gminie. Informacja o komisji 

suszowej znajduje się na stronie internetowej Urzędu Gminy. Przewidziane jest szkolenie u 

Wojewody, a wnioski w sprawie suszy będą przyjmowane w pok. Nr 1. Pani Wójt dodała 

przy tym, że informacje zawarte w składanych wnioskach muszą być zgodne z danymi 

przekazanymi do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Powiedziała, że 

przewidziany jest przegląd hydrantów w gminie. Poinformowała również o aktualnej sytuacji 

dotyczącej inwestycji wodociągowych w gminie. 

- Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Augustowie zwrócił się z prośbą o przesunięcie środków z rezerwy celowej w 

kwocie 5.400 zł z przeznaczeniem na dokształcanie nauczycieli (dopłata do czesnego dla 

nauczycieli kształcących się na kierunkach pedagogika sztuki, plastyka oraz doradztwo 

zawodowe). Pani Skarbnik odczytała projekt opinii, po czym członkowie Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej zaopiniowali ją pozytywnie nie zgłaszając żadnych 

uwag. Wniosek Dyrektora szkoły oraz opinia Komisji stanową Załącznik Nr 19  do 

protokołu. 

- Radni rozpatrzyli pismo złożone przez Pana Dariusza Koledę zamieszkałego we wsi Piliki w 

sprawie budowy infrastruktury oraz drogi gruntowej we wsi Piliki. Radni wcześniej otrzymali 

kopię tego pisma. Pani Wójt poinformowała, że zainteresowanemu należy udzielić 

odpowiedzi do końca czerwca br. Przypomniała, że problem dotyczy złego stanu nawierzchni 

drogi dojazdowej do posesji mieszkańca Pilik. Jest to droga polna gruntowa, której 

nawierzchnia w okresie wiosennym stwarza największe problemy. Mieszkańcy budując dom 

w tym miejscu znali realia, wiedzieli też, że planowana jest budowa wodociągu, na 

dofinansowanie której gm9ina czeka już 1,5 roku, więc nawierzchnia drogi nie może być 

jeszcze utwardzona.  Poza tym  użytkownicy drogi jeżdżą po niej ciężkim sprzętem rolniczym 

powodując jeszcze większe zniszczenia. Do tego jest to miejsce atrakcyjne dla kół 

łowieckich, których członkowie jeżdżą po mokrym gruncie quadami. Mokrej drogi nie da się 

zasypać. Autor pisma nie wyraził zgody na propozycję okresowego korzystania z przejścia do 

domu przez boisko.  Sytuacja unormalizowała się po zmianie pogody. Droga została 

poszerzona, jej stan jest dobry, ale to również nie usatysfakcjonowało mieszkańca, ponieważ 

ciągle się kurzy na tej drodze. Po wysłuchaniu informacji Wójta Gminy, radni stwierdzili, że 

w najbliższym czasie  nie ma możliwości wybudowania drogi utwardzonej we wsi Piliki z 

uwagi na inne wcześniej zaplanowane i uwzględnione w budżecie gminy ważne inwestycje. 

Radni zwrócili uwagę, że w Gminie są mieszkańcy, którzy od wielu lat mają trudne warunki 

dojazdu.  Pani Wójt zadeklarowała też, że doraźnie, w miarę potrzeby, będą dokonywane 

naprawy drogi w taki sposób, aby była przejezdna. Autorowi pisma zostanie udzielona 

odpowiedź. 

- Radni pozytywnie zaopiniowali „Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków” 

przedłożony przez Wójta Gminy. Opinia zostanie przekazana Gospodarstwu Wodnemu Wody 

Polskie w Białymstoku. 

 - Pani Wójt zaprosiła wszystkich obecnych na coroczne zawody sportowo- pożarnicze, które 

odbędą się w dniu 29 czerwca br. we wsi Piliki. 
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- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK poinformował, że przeprowadził rozpoznanie 

co do możliwości przekazania do utylizacji zużytych opon z dużego sprzętu rolniczego. 

Zapoznał się z ofertami kilku firm, jednak koszt utylizacji tych opon przewyższa 10-krotnie 

koszt utylizacji opon małych. Aby zainteresować firmę odbiorem takich odpadów należałoby 

zorganizować na terenie gminy zbiórkę w jednym terminie, aby firma mogła odebrać jeden 

większy transport (ok. 6-8 ton). Temat jest do rozważenia, ponieważ wielu mieszkańców jest 

zainteresowanych zbyciem dużych opon. 

- Radny STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał o realne możliwości sfinalizowania zakupu i 

montażu paneli słonecznych. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że dopiero po 

przetargu, kiedy będzie znana różnica w kosztach będzie wiadomo, co dalej z tym 

przedsięwzięciem. Planowo inwestycja ma być zrealizowana do końca br. Na prośbę radnego 

JERZEGO CHILKIEWICZA poinformowała, że zgłoszenia zainteresowanych nie są już 

przyjmowane, ale można sprawdzić, czy są wolne miejsca na liście w wyniku rezygnacji 

chętnych.   

- Radni otrzymali informację Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego o 

konsultacjach dot. Regionalnego planu transportowego województwa Podlaskiego na lata 

2014-2020. Spotkanie konsultacyjne w Bielsku Podlaskim  odbędzie się w dniu 2 lipca 2018 

r. w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w godz. 12.00 – 14.00. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 11.15  posiedzenie zostało 

zakończone. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC JERZY ………………………… 

 

3. PUCHALSKI Jan Walenty …………………………. 

 

4. SIEMIENIUK Sławomir ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

- prowadzący posiedzenie 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 



 1

0 

 

  

4. KOWALCZUK Jan ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


